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Plats och tid Sessionssalen, 2016-09-26 kl. 18:00-19:30 

 
 Beslutande  

 Conny Brännberg (KD) 
Tord Gustafsson (M) 
Monica Green (S) 
Theres Sahlström (M) 
Anders G Johansson (M) 
Katarina Jonsson (M) 
Leif Walterum (C) 
Michael Nimstad (M) 
Philip Segell (M) 
Anna Bergman (M) 
Thomas Wahlberg (M) 
Magnus Hammar Borsch (M) 
Gunvor Kvick (C) 
Andreas Gustafsson (C) 
Orvar Eriksson (C) 
Ulla-Britt Hagström (L) 
Christer Winbäck (L) 
Martin Odenö (M) 
Claës Beckman (M) 
Johan Fogelberg (M) 
Karin Malmsten (M) 
Marcus Nohlberg (M) 
Torbjörn Bergman (M) 
Ulrika Carlsson (C) 
Paula Bäckman (C) 
Petter Fahlström (L) 
Elin Elfverson (L) 
Douglas Hjalmarsson (L) 
Jan Sandelius (KD) 
Carl Hjerpe (SD) 
Göran Segerstedt (SD) 
Kenneth Källström (SD) 
Yvonne Eriksson Harlin (SD) 
Josef Fransson (SD), §§ 107-115 
Michael Clarke (SD) 
Maria Hjärtqvist (S) 
Marie Ekman (S) 
Tord Lindqvist (S) 
Robert Ciabatti (S) 
Helena Dahlström (S) 
Bjarne Medin (S) 
Anita Löfgren (S) 
Eva Larsson (S) 
Ann Lindgren (S) 
Magnus Fransson (S) 
 

Anita Andersson (S) 
Gabryjel Blom (V) 
Kenneth Eriksson (S) 
Linus Sjöholm (S) 
Malin Wadman (S) 
Per-Erik Gustafsson (S) 
Jörgen Frödelius (S) 
Lars Johansson (S) 
Elisabeth Gustavsson (MP) 
Janette Leinonen (MP) 
Roger Almgren (MP) 
Amanda Nordell (MP) 
Carlos Bobadilla Jeria (V) 
Carina Pettersson (S) 
Elisabet Eriksson (S) 
Marianne Gustafson (KD) 
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Övriga deltagande Bas Thijssen, finansekonom  
Kaj-Eve Enroth (L), ordförande i kultur- och 
fritidsnämnden  
  

 

Utses att justera Elin Elfverson (L) och Elisabeth Gustavsson (MP) 
 
 
 

 

Underskrifter  

Sekreterare  
 ...................................................................  

Paragrafer §107/16-§121/16 

 Karin Grunselius   

Ordförande  
 ..................................................................   

 Conny Brännberg (KD) §§ 107-114 
 
…………………………………………. 
Tord Gustafsson (M) §§ 115-121 
 

 

Justerande  
 ..................................................................  
 
 ..................................................................  
 
 

 Elin Elfverson (L)  
  

…………………………………………. 
 

 ……………………………….  
 Elisabeth Gustavsson (MP)  

 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunfullmäktige  
Sammanträdesdatum 2016-09-26 
Justeringsdatum 2016-09-30   
Anslagsdatum 2016-09-30 Överklagningstid t o m 2016-10-24 
Förvaringsplats 
för protokollet Skövde Stadshus 
Underskrift  

 ...................................................................  
 Karin Grunselius 
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Inledning 
 
Ordförande Conny Brännberg (KD) hälsar alla välkomna och förklarar mötet öppnat.  
 
Till justerare av protokollet utses Elin Elfverson (L) och Elisabeth Gustavsson (MP).  
Justering äger rum den 30 september 2016 kl. 17:00 i Stadshuset.   
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KF § 107/16  
Fastställande av dagordning 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa föreslagen dagordning.   
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 KF § 108/16  
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
Anmälan från länsstyrelsen:  
 
Gabryjel Blom (V), ledamot 
Inga Gunnardo (V), ersättare  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges  
Troman  
Check in/check out  
Berörd ledamot/ersättare   
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KF § 109/16  
Anmälan av nya motioner och medborgarförslag 
 
 
Motion från Yvonne Eriksson Harlin (SD) om gratis buss med Västtrafik för personer över 
70 år. 
 
Yvonne Eriksson Harlin (SD) presenterar förslaget i motionen.  
 
Motion från Douglas Hjalmarsson (L) om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett 
attraktivt besöksmål. 
 
Douglas Hjalmarsson (L) presenterar förslaget i motionen. 
 
Motion från Göran Segerstedt (SD) om att bygga fler bostäder för studenter och andra som 
vill ha en liten lägenhet. 
 
Göran Segerstedt (SD) presenterar förslaget i motionen. 
 
Motion från Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S) och Linus Sjöholm (S) om att Skövde 
kommun ska inrätta ett HBTQ-råd. 
 
Anita Löfgren (S) presenterar förslaget i motionen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
Medborgarförslag från Agnes Landin om lekplats på Östermalm. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för avgörande. 
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KF § 110/16  
Fråga/interpellation 
 
Ingen fråga eller interpellation anmäldes vid sammanträdet.   
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KF § 111/16  
Särskild medlemsinsats Kommuninvest 2016 
KS2016.0270 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-08-24 158/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-09-05 171/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-09-26 111/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att betala in 36 257 894 kronor i särskild medlemsinsats till 
Kommuninvest ekonomisk förening.  
 
Därmed uppnås den högsta nivån i insatsbelopp i Kommuninvest ekonomisk förening, vilket 
ligger på 900 kronor per invånare. Inbetalningen av det extra insatskapitalet förväntas ge en 
positiv avkastning till kommunen vilket kommer att förstärka kommunens resultat från och 
med 2017.  
 
Yrkande 
Katarina Jonsson (M) redogör för beredning av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Yttrande  
Tjänstepersonen Bas Thijssen, finansekonom, redogör för beredning av ärendet. 
 
Bakgrund 
 
Anledning till beslutet  
Hårdare lagkrav till banker innebär att Kommuninvest måste förstärka sin kapitalposition. 
Anledningen till de ändrade lagkraven beror på finanskrisen och syftet med lagändringarna 
är att öka stabiliteten i den finansiella sektorn och därmed minska sannolikheten för nya 
kriser. 
 
Sedan 2014 har Kommuninvest därför börjat förstärka sin kapitalposition genom att bland 
annat fråga samtliga medlemmar att göra en särskild kapitalinsats. Enligt uppgifter från 
Kommuninvest har 212 av 282 medlemmar genomfört en extra insats. 90 procent av dem 
har nu uppnått den högsta stadgemässiga insatsnivån. Total fick Kommuninvest 2 690 mnkr 
i extra insatskapital under 2015. Därmed lever Kommuninvest redan upp till de flesta av de 
nya kraven som ska gälla från och med 2018-01-01.  
 
Mer om Kommuninvest plan för kapitaluppbyggnad och anledningar därtill går att läsa i de 
två bifogade underlagen till beslutet. 
 
Under 2015 har Skövde kommun beslutat att göra en extra insats på 6 487 215 kronor för att 
uppnå den obligatoriska minimumnivån i insatskapital som ligger på 200kr per invånare 
(KF§111/15).  
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Avvägning mellan för- och nackdelar av en extra medlemsinsats 
Kommuninvest har nu skickat ut en ny förfrågan för en extra kapitalinsats till de medlemmar 
som inte än har uppnått det högsta stadgemässiga insatskapitalet. Skövde har för närvarande 
ett insatskapital i Kommuninvest ekonomisk förening på 11 941 606 kronor, eller 222,98 
kronor per invånare. Den högsta stadgemässiga insatsnivå är 900 kronor per invånare. För 
att nå den högsta nivån krävs en extra insats på 36 257 894 kronor.  
 
Att göra en extra insats är viktigt för att solidariskt med de andra medlemmarna i 
Kommuninvest säkerställa föreningens ekonomiska styrka. Ett stark och stabilt 
Kommuninvest är i alla kommuners intresse. Samtidigt ger en extra insats direkta 
ekonomiska fördelar till Skövde kommun i form av överskottutdelning som baseras på bland 
annat storleken av insatskapitalet. Ett större insatskapital ger kommunen en större andel av 
den totala överskottsutdelningen som Kommuninvest delar ut årligen. 
  
Kommuninvests överskottutdelning består av två delar. En ränta på insatskapitalet och en 
återbäring på betalda räntor. Om en medlem inte har uppnått den högsta insatsnivån måste 
hela överskottsutdelningen betalas in till Kommuninvest som en förstärkning av 
insatskapitalet. Enligt bokföringsriktlinjer får överskottutdelningen därmed ingen påverkan 
på kommunens resultat. För 2016 har Skövde kommun fått en överskottutdelning på 
1 314 806 kronor vilken till fullo har betalats in som extra insatskapital. 
 
Genom att göra en extra kapitalinsats 2016 skulle Skövde kommun kunna uppnå den högsta 
insatsnivån med en gång. Istället för att uppnå den långsamt genom att betala in den årliga 
överskottutdelningen. Dessutom ökar kommunens förväntade årliga överskottsutdelning 
eftersom räntan baseras på ett större insatskapital. 
 
Efter den extra insatsen får överskottutdelningen från och med 2017 en positiv påverkan på 
resultatet, eftersom utdelningen inte längre behöver betalas in som insatskapital. Baserat på 
nivån på överskottsutdelningen för 2015 uppskattats det att ge en finansiell intäkt kring 1,5 
miljoner kronor för 2017. För 2018 och åren därpå förväntas överskottutsdelningen att stiga 
till kring 2,5 miljoner. Beloppet stiger för 2018 eftersom räntan, för den extra insatsen som 
nu ligger inför beslut, först betalas ut till fullo i början av 2018. 
 
Nackdelen av att göra en extra insättning är att kapitalet blir låst i Kommuninvest 
ekonomisk förening och endast kan tas ut genom utträde ur den ekonomiska föreningen. 
Skövde kommun har en väldig stark finansiell position. Sannolikheten att kommunen 
behöver de likvida medel som man härmed skulle binda fast är väldigt liten.  
 
En annan nackdel är att överskottsutdelningen är osäker och kan variera över tid. Även om 
förutsättningen ser bra ut just nu finns det inga garantier på framtida nivåer. 
 
För tillfället finns det överskottslikviditet som kan användas för ett göra den här extra 
kapitalinsatsen. Möjligtvis tidigarelägger betalningen tidpunkten för planerad nyupplåning 
och de här medlen kan inte heller användas för att finansiera framtida investeringar. Men 
bedömningen är att överskottsutdelningen, som procent av insatskapitalet, ska överstiga vår 
kostnad för att låna pengar på finansmarknaden. Därmed anses vår nuvarande 
likviditetsposition inte vara av större betydelse för föreliggande beslut. 
 
Att göra en extra kapitalinsats har ingen effekt på kommunens soliditet.  
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Sammanfattning 
Tjänstemännens bedömning är att betala in det maximala insatsbeloppet på 36 257 894 
kronor till Kommuninvest ekonomisk förening förstärker både Kommuninvests och Skövde 
kommuns ekonomiska ställning. Fördelarna av denna investering överväger de finansiella 
risker som de nu kan bedömas. 
 
Handlingar 
TU särskild medlemsinsats Kommuninvest 2016 
Plan för Kommuninvests kapitaluppbyggnad 
Kommuninvests förfrågan om särskild medlemsinsats 2016 
 
Delges 
Ekonomichef, Maria Vaziri 
Redovisningschef, Annelie Nyman 
Kommundirektör, Tomas Fellbrandt 
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KF § 112/16  
Motion om att cellprov ska ingå i försörjningsstöd 
KS2015.0489 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 97/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 113/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 102/16 
4 Kommunfullmäktige  2016-09-26 112/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
  
Yrkanden 
Marianne Gustafsson (KD) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Gabryjel Blom (V) och Janette Leinonen (MP) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 
Gabryjel Blom (V) har för Vänsterpartiet skickat in en motion om att cellprov ska ingå i 
försörjningsstöd. Kvinnor som helt eller delvis lever på försörjningsstöd har mycket små 
ekonomiska marginaler. Idag finns möjlighet att få beviljat kostnader för sjukvård som ingår 
i det så kallade högkostnadsskyddet, men cellprov ingår inte. Det gynekologiska cellprovet 
möjliggör att tidigt upptäcka cellförändringar, innan de utvecklas till cancer. 
 
I motionen föreslås att: 
Kostnader för gynekologiskt cellprov ska ingå i försörjningsstödet i Skövde kommun. 
 
Motionen har skickats på remiss till socialnämnden. 
 
Socialnämnden har föreslagit avslag på motionen med motivering att i riktlinje antagen av 
socialnämnden 2012-12-13 framgår att bistånd kan utgå till mammografi och cellprov vid 
långvarigt biståndsmottagande, d.v.s. sex månader eller längre. 
 
Angående cellprov 
I Sverige har vi ett högkostnadsskydd som är nationellt och gäller för hälso- och sjukvård. 
Kostnader för läkarvård som ingår i högkostnadsskyddet utgör en godkänd kostnad vid 
beräkning av försörjningsstöd. Hälsoundersökningar ingår inte i högkostnadsskyddet, 
exempel på hälsoundersökningar är mammografi och cellprov. Vilka kostnader som ska 
omfattas av högkostnadsskyddet är ett politiskt beslut på nationell nivå. 
 
Socialnämnden antog en ny riktlinje gällande läkarvård, medicin och sjukvård 2012-12-13. 
Av riktlinjerna framgår att utöver läkarvård som ingår i högkostnadsskyddet kan bistånd 
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utgå för kostnader som avser mammografiundersökning och cellprov för långvariga 
biståndsmottagare d.v.s. erhållit försörjningsstöd under sex månader eller längre. 
 
Socialnämnden har sett att det finns en risk att personer som har ett långvarigt biståndsbehov 
inte prioriterar kostnader avseende hälsoundersökningar, samt anser att det är av vikt att 
hälsoundersökningar såsom cellprov och mammografi kan utgöra en godkänd kostnad vid 
ansökan om försörjningsstöd. 
 
Handlingar 
Motion om att cellprov ska ingå i försörjningsstöd 
Motion om att cellprov ska ingå i försörjningsstöd (V) 
Beslut , SN 2016-04-28, Ärende 32-16, Yttrande över motion om att cellprov ska 
ingå i försörjningsstöd 
Yttrande från socialnämnden 2016-04-28, § 32 
Motion 2015-11-04 
 
Delges 
Socialnämnden 
Motionären 
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KF § 113/16  
Motion om att öppna ett idrottsbibliotek i Skövde kommun 
KS2015.0571 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-05-18 98/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-05-30 114/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-06-20 103/16 
4 Kommunfullmäktige  2016-09-26 113/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen är besvarad. 
 
Yrkanden 
Claës Beckman yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Yttranden 
Kaj-Eve Enroth (L) redogör för beredningen av ärendet. 
 
Gabryjel Blom (V) yttrar sig utan eget yrkande. 
 
Bakgrund 
Gabryjel Blom (V) har för Vänsterpartiet lämnat in en motion om att öppna ett 
idrottsbibliotek i Skövde kommun. Vänsterpartiet vill att alla barn och ungdomar ska ha 
möjlighet att delta i de idrottsaktiviteter barnen och ungdomarna själva vill, oavsett 
familjens ekonomi. Ett idrottsbibliotek där nödvändig utrustning finns att låna under en tid 
är ett steg att göra idrotten tillgänglig för alla. 
 
I motionen förslås att: 
Skövde kommun verkar med avsikten att öppna ett idrottsbibliotek i samarbete med de 
lokala idrottsföreningarna. 
 
Motionen har skickats på remiss till kultur- och fritidsnämnden. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har föreslagit avslag på motionen med hänvisning till att det för 
närvarande pågår ett projekt i kommunen, Fritidsbanken, som motionen i stora delar liknar. 
Projektet drivs av Västergötlands idrottsförbund tillsammans med Skövde kommun och 
Västra Götalandsregionen. Fritidsbanken är en plats där det finns möjligheter att låna sport- 
och fritidsutrustning kostnadsfritt. Syftet är att uppmuntra barn och ungdomar till 
spontanidrottande och att bidra till en mer hållbar miljö där fritidsbanken tar tillvara på 
utrustning som andra kan ha glädje av. Fritidsbanken i Skövde är öppen 6 dagar i veckan 
(34,5 timmar). 
 
Handlingar 
Kultur- och fritidsnämnden 2016-04-18, § 20 
Motion 2015-12-13 
 
  



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

Kommunfullmäktige  2016-09-26 15(28) 
 

   

Delges 
Kultur- och fritidsnämnden 
Motionären 
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KF § 114/16  
Motion om att servera enbart vegetarisk kost minst en dag i veckan i 
Skövdes skolor 
KS2016.0158 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-06-08 124/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-06-20 143/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-09-26 114/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  
 
Reservationer 
Gabryjel Blom (V), Carlos Bobadilla (V), Elisabeth Gustavsson (MP), Janette Leinonen 
(MP), Roger Almgren (MP) och Amanda Nordell (MP) reserverar sig mot beslutet.  
 
Yrkanden 
Torbjörn Bergman (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. Josef Fransson (SD), Petter Fahlström (L) och Leif 
Walterum (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Gabryjel Blom (V) och Elisabeth Gustavsson (MP) yrkar bifall till motionen. 
 
Beslutsgång 
Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 
Carlos Bobadilla (V) och Gabryjel Blom (V) har för Vänsterpartiet lämnat in en motion om 
vegetarisk kost minst en dag i veckan för att börja minska konsumtionen av kött och 
därigenom klimat- och miljöpåverkan från matproduktion. 
 
I motionen föreslås att: 
Det enbart serveras vegetarisk kost minst en dag i veckan i Skövdes skolor.  
Motionen har skickats på remiss till servicenämnden. 
 
Servicenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att avslå motionen med hänvisning till 
att det redan arbetas aktivt med frågan. 
 
Servicenämndens måltidsavdelning framhåller att det är viktigt ur ett helhetsperspektiv att 
arbeta med klimat- och miljöfrågan. Måltidsavdelningen arbetar med detta på en rad olika 
sätt och har bland annat i november 2015 börjat sortera ut vårt matavfall i våra förskolor i 
centrala Skövde och i Skultorp. Alla förskolor serverar vegetarisk lunch minst två 
gånger/månad och drygt hälften av våra grund- och gymnasieskolor serverar ett vegetariskt 
alternativ varje dag. Övriga skolor och äldreomsorgen serverar vegetariskt drygt två 
gånger/månad. 
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Handlingar 
Yttrande servicenämnden 2016-05-19, § 27 
Motion 2016-03-21 
 
Delges 
Servicenämnden 
Motionärerna                                 
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KF § 115/16  
Policy för drogförebyggande arbete 2016-2020 
KS2016.0254 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-08-24 157/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-09-05 170/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-09-26 115/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta policy för drogförebyggande arbete 2016-2020. 

 
Yrkanden 
Petter Fahlström (L) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Roger Almgren (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med tillägget att 
kommunfullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att även göra en översyn av 
kommunens interna representationsregler såvitt avser alkoholanvändning.  
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, dels kommunstyrelsens förslag, 
dels Roger Almgrens tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Bakgrund 
Skövde kommun har sedan många år haft styrdokument som tydliggör den politiska 
målsättningen för det drogförebyggande arbetet. Det senaste styrdokumentet sträckte sig 
fram till och med år 2015.  
 
Denna policy syftar till att tydliggöra kommunens målsättning för det drogförebyggande 
arbetet för perioden 2016-2020. Policyn är ett komplement till Folkhälsopolitiskt program 
2015-2018 samt Barn- och ungdomspolitiskt program 2015-2018, vilka båda bygger på 
Vision Skövde 2025. 
 
Den nationella strategin ”En samlad strategi för alkohol, narkotika-, dopnings- och 
tobakspolitiken 2016-2020” utgör grunden för det lokala arbetet i Skövde. 
Utveckling av drogvanor och det drogförebyggande arbetet följs upp i det folkhälsopolitiskt 
strategiunderlag som tas fram en gång per mandatperiod och rapporteras till 
kommunfullmäktige. Varje nämnd ansvarar för att aktiviteter och konkret utvecklingsarbete 
utifrån policyn hanteras inom ordinarie verksamhetsplanering och uppföljning.  
 
Förslag till policy har arbetats fram i bred samverkan. En tjänstemannaarbetsgrupp har 
utarbetat ett förslag. Förslaget har behandlats av socialnämnden som informationsärende och 
de synpunkter som framkom har inarbetats i förslaget. Därefter har beredning medborgare 
och folkhälsa berett ärendet inför beslut. 
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 Sammanträdesdatum 
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Handlingar 
TU Policy för drogförebyggande arbete 2016-2020 
Policy för drogförebyggande arbete 2016-2020, förslag till kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
SON § 50 Policy drogförebyggande arbete 
BMF 21/16 Policy för drogförebyggande arbete 2016-2020 
 
Delges 
Samtliga nämnder                          
Drogförebyggande samordnare, SSO 
Folkhälsostrateger 
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KF § 116/16  
Flytt av Vattenfalls anläggning OT 72, Motorn 1 
KS2015.0259 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-08-24 160/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-09-05 169/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-09-26 116/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt följande: 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna avtal med Vattenfall Eldistribution AB om flytt 
av elanläggning OT72 från fastigheten Motorn 1 på Badhusgatan 41 till fastigheten Skövde 
4:53 vid korsningen Ekängsvägen/Vadsbovägen. 

Kommunfullmäktige godkänner avtalets kostnadsfördelning som innebär att kommunens 
ersätter Vattenfall för de merkostnader som uppstår vid flytten av elanläggningen. Det är 
den verkligt uppmätta kostnaden som skall ersättas och den uppskattas i avtalet till 
26 331 200 kronor. 

Kommunfullmäktige godkänner avtalets löfte om framtida förvärv av fastigheten Motorn 1 
till ett pris om 5 000 000 kr och försäljning av 5 000 kvadratmeter av Skövde 4:35 till ett 
pris om 500 000 kr.  

Kommunfullmäktige godkänner att finansiering sker via Exploateringsbudget. 

Yrkanden 
Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. Marie Ekman (S), Leif Walterum (C), Elin Elfverson 
(L), Jan Sandelius (KD) och Göran Segerstedt (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.   
 
Bakgrund 
Skövde kommun har sedan tidigare uppvaktat Vattenfall rörande möjligheterna att flytta 
fördelningsstationen vid Badhusgatan till annan plats. Efter utredning är endast en plats 
söder om Käpplunda Vårdcentrum invid Vadsbovägen aktuell som alternativ. Tidigare har 
kostnaderna som kommunen skulle få betala för flytten varit orimligt stora. 

Projektering av elanläggning är genomförd enligt avtal tecknat mellan Vattenfall 
Eldistribution AB och Skövde kommun daterat 2015-05-29. 

Totalkostnad för projektet är beräknat till cirka 92 mnkr varav Skövde kommun står för 
cirka 26 mnkr vilket motsvarar 29 %. (Se avtalets bilaga 4.) Till detta kommer flytt av 
Skövde Nät:s ledningar som beräknas till c:a 7 mnkr och markbytesavtal som beräknas till 
4,5 mnkr. 

Total kostnad för Skövde kommun beräknas till mellan 35-40 mnkr. 
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Sektor samhällsbyggnad ser denna kostnad som hög, men med tanke på framtida utveckling 
av hela Arenaområdet så kan denna höga kostnad vara motiverad. Gör Vattenfall å andra 
sidan investeringen på befintlig plats dröjer det många årtionden tills frågan om en flytt kan 
tas upp igen. En elanläggning på den befintliga platsen påverkar med stor sannolikhet 
utvecklingsmöjligheterna av Arenaområdet negativt. 

Området som Vattenfall lämnar (Motorn 1) uppgår till 7 534 kvadratmeter borde medge en 
möjlig utbyggnad med minst 150 mindre lägenheter (1-2 rok). Studie av geotekniska 
utredningar utförda på angränsande fastigheter indikerar att markförhållandena bör vara 
normala utan försvårande grundläggning.  

Handlingar 
TU Flytt av Vattenfalls anläggning OT 72, Motorn 1 
Utkast, avtal om flytt av elanläggning med tillhörande bilagor 1-4. 
Bilaga 1, preliminär sträckning för berörda ledningar 
Bilaga 2, preliminär placering av ny station 
Bilaga 3, områden som ska upplåtas med servitut eller ledningsrätt 
Bilaga 4, uppskattade kostnader 
 
Delges 
Vattenfall Eldistribution AB               
Sektor samhällsbyggnad 
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KF § 117/16  
Borgen Trygga Hem i Skövde (THF) 
KS2016.0324 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-08-24 159/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-09-05 172/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-09-26 117/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lämna borgen till den kooperativa hyresrättsföreningen 
Trygga Hem i Skövde med 8 miljoner kr för dess finansiering av befintliga lån och planerad 
ombyggnad. 
 
Yrkanden 
Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade i dec 2015 att ge ett positivt förhandsbesked till en 
kommunal borgen upp till 8 miljoner kr till den nya bostadsrättsföreningen 
 (KF § 159/15). Slutligt beslut om borgen skulle fattas av kommunfullmäktige efter ansökan 
när den nya föreningen hade bildats.  
 
Upplåtelseformen skulle ändras från bostadsrätt till kooperativ hyresrätt som är mer flexibel 
och ändamålsenlig för denna typ av förvaltning. De två bostadsrättsföreningarna 
Rosenbacken och Krokusen har nu lagts samman till en kooperativ hyresrättsförening 
Trygga Hem i Skövde. Föreningen bedriver ägande och förvaltning av bostäder för psykiskt 
funktionsnedsatta. Föreningens mål är att bedriva verksamheten i nära samarbete med 
verksamheten i Skövde kommun. Syftet med kommunal borgen är att långsiktigt sänka 
föreningens räntekostnader.  
 
I beslutet där kommunala borgensavgifter fastställs för 2016 anges endast 
borgensavgiftsnivåer för kommunens helägda bolag. Borgensavgifter för övriga juridiska 
personer ska fastställas varje gång kommunen ställer ut borgen. För den kooperativa 
hyresrättsföreningen Trygga hem i Skövde förslås en borgensavgiftsnivå på 0,4 %. Borgen 
ska gälla för en period på 20 år. Därefter kan borgen förlängas. Innan borgensförbindelsen 
träder i kraft ska det upprättas ett avtal mellan föreningen och Skövde Kommun.  
 
Handlingar 
TU Borgen Trygga Hem i Skövde (THF) 
Protokoll KHF Trygga Hem i Skövde 21 juni 2016 
TEN2014.0284-4 KF § 159_15 Ombildning Brf Rosenbacken och Krokusen 
Utkast avtal med kooperativa hyresrättsföreningen Trygga Hem i Skövde 
 
Delges 
Trygga Hem i Skövde                              
Servicenämnden 
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KF § 118/16  
Förändrade avgifter gällande felparkering 
KS2016.0287 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott  2016-06-22 137/16 
2 Kommunstyrelsen  2016-08-15 154/16 
3 Kommunfullmäktige  2016-09-26 118/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta följande parkeringsavgifter, att gälla från 2016-10-01: 

 500 kronor för ej betald avgift eller överskriden parkeringstid 

 750 kronor för överträdelse av parkeringsförbud 

 1 000 kronor för överträdelse av stannandeförbud och för parkering på 
handikapplatser utan tillstånd 

 
Yttranden 
Magnus Hammar Borsch (M) redogör för beredningen av ärendet. 
 
Bakgrund 
Byggnadsnämnden har föreslagit kommunfullmäktige att anta nya nivåer på 
parkeringsavgifter. Skövde kommun har idag nivåerna 300, 500 samt 900 kronor. 

Felparkeringsavgiftens syfte är att stävja överträdelse av gällande parkeringsregler. Avgiften 
bör vara tillräckligt hög för att verka avskräckande för det stora flertalet så att ordningen kan 
upprätthållas. Felparkeringsavgiften i Skövde kommun justerades senast för ca 10 år sedan 
och har sedan dess legat på nivåerna 300 kronor, 600 kronor respektive 900 kronor för olika 
typer av överträdelser. 

Skövde kommun samverkar i trafikfrågor med övriga kommuner inom före detta Skaraborg. 
Bland annat diskuteras en likriktning av felparkeringsavgifterna i området. De nya 
felparkeringsavgifterna som successivt föreslås införas i respektive kommun är: 

 500 kronor för ej betald avgift eller överskriden parkeringstid.  

 750 kronor för överträdelse av parkeringsförbud.  

 1000 kronor för överträdelse av stannande förbud och för parkering på 
handikapplatser utan tillstånd. 

 
Handlingar 
Förändrade avgifter gällande felparkering 
BN § 61 Förändrade avgifter gällande felparkering 
Byggnadsnämnden 2016-05-19, § 61 
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Delges 
Mariestads Kommun 
Tibro Kommun 
Hjo Kommun 
Byggnadsnämnden 
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KF § 119/16  
Rapporter om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, kvartal 2 
2016 
KS2016.0078 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunfullmäktige  2016-09-26 119/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar lägga rapporterna till handlingarna. 
 
Bakgrund 
Marianne Gustafson (M), första vice ordförande för socialnämnden, redogör för rapporten 
avseende socialnämndens verksamhet. 
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 kap. § 6 
F-h: antal 0 
 
Theres Sahlström (M), ordförande för vård- och omsorgsnämnden, redogör för rapporten 
avseende omvårdnadsverksamheten. 
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Socialtjänstlagen 16 kap. § 6 
F-h: antal 10 
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt Lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade § 28 F-g: antal 13 
 
Delges 
Vård- och omsorgsnämnden                          
Socialnämnden 
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KF § 120/16  
Anmälningsärenden kommunfullmäktige 26 september 
KS2016.0342 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunfullmäktige  2016-09-26 120/16 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande handlingar som anmälda: 
 
Revisorernas bedömning av delårsrapport RÖS 2016 
Delårsbokslut RÖS 2016-06-30 
PwC Granskningsrapport delårsrapport RÖS 2016 
Direktionen § 72 Delårsbokslut 2016 
Delårsrapport 2016 Samordningsförbundet Östra Skaraborg 
 
 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande avsägelser: 
 
Anna Bergman (M), 1:e vice ordförande i barn- och utbildningsnämnden 
Iréne Ulama (M), ersättare i kultur- och fritidsnämnden 
Ann-Louise Jansson Hultberg (S), ersättare i socialnämnden 
Thomas Wahlberg (M), ledamot i vård- och omsorgsnämnden 
Inga Gunnardo (V), ersättare i kommunfullmäktige 
Gun Sandelius (M), ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
Anders Karlsson (M), ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
Kristina Gustafsdotter (M), ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
Rohland Peterson (M), ledamot i barn- och utbildningsnämnden 
 

                      

Delges 
Check in Check out  
Troman  
Barn- och utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Länsstyrelsen 
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KF § 121/16  
Valärenden 
 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att välja följande personer för mandatperioden 2014-2018: 
 
Anders Edeskär Wennberg (L), ledamot i Binnebergs Tingshus 
Beatrice Carrick, ledamot i Balthazar Science Center AB 
Gun Sandelius (M), ledamot i vård- och omsorgsnämnden 
Sven Sundberg (M), ersättare i vård- och omsorgsnämnden 
Anders Karlsson (M), ledamot i barn- och utbildningsnämnden 
Philip Segell (M), ledamot i Skövde Stadshus AB 
Rohland Peterson (M), 1:e vice ordförande i barn- och utbildningsnämnden 
Kristina Gustafsdotter (M), ersättare i kultur- och fritidsnämnden 
 
 
Nominering av nämndeman för perioden 2016-2019: 
Yvonne Eriksson Harlin (SD) 
 
Yttranden 
Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Delges 
Check in Check out  
Troman 
Sven Sundberg (gällande val av ledamot till Binnebergs Tingshus) 
Balthazar Science Center AB 
Vård- och omsorgsnämnden 
Barn-och utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Skövde Stadshus AB 
Skaraborgs tingsrätt (gällande beslut om nominering av nämndeman) 
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Avslutning  
 
Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar alla närvarande och avslutar dagens 
sammanträde.  
 
Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 24 oktober 2016 kl. 18:00. 
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